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Mijn eerste  
jaar als raadslid 
Dennis Bekius
 
Het is een jaar geleden dat ik het vertrouwen kreeg 
van onze kiezers om hen te vertegenwoordigen 
in de politiek van Smallingerland. Een eervolle 
ervaring, waarbij mijn verantwoordelijkheidsgevoel 
vanaf de eerste seconde AAN stond.

Doelgericht streven naar een 
raad die vanuit een maatschap-
pelijke verantwoordelijkheid 
zichzelf dwingt om constructief 
samen te werken ondanks de 
verschillende meningen.
 

Weliswaar werden we geen onderdeel van de coalitie, 
toch werden we niet keihard de oppositiebanken inge-
drukt. Dit gaf mij vertrouwen voor de toekomst.
 
Vanaf dag 1 werd ik overladen met informatie. Leren 
debatteren, de energietransitie, toerisme, huisvesting 
en ga zo nog maar even door. 
De cadans van het raadswerk moest ik me nog eigen 
maken. Inmiddels kan ik zeggen dat ik de routine te 
pakken heb. Dit verliep vlot en soepel mede dankzij 
onze fractie en de onmisbare Griffie. 

In het publieke debat en dan met name online valt het 
mij tot nu toe op dat er een beeld bestaat over ge-
meenteraadsleden waarin ik mij totaal niet herken.

UITNODIGING
Op onze partijbijeenkomst op 7 juli as. in  

Opeinde zal de LTO ons bijpraten over de laatste  
ontwikkelingen van het Landbouwakkoord.  

Belangstelling? Graag van te voren opgeven bij de 
voorzitter Fred de Groot, tel. 06 50236705

“Raadsleden weten niet wat werken is, ze zijn bang 
voor hun baantje, ze hebben geen idee wat er in de 
samenleving speelt, laat ze achter hun bureau weg 
komen, geld zat etc.”

Hierdoor kreeg ik het gevoel dat ik me toch maar eens 
goed moet voorstellen. 

Zelf werk ik als verzorgende in de gehandicapten-
zorg en dus niet de één of de andere hoge topfunctie. 
Mijn partner werkt in het middelbaar onderwijs en we 
bestieren ons gezin bestaande uit twee kereltjes van 
5 en 8 jaar. Daarnaast runnen we ons eigen bedrijfje 
fun4rent, welke we begonnen zijn vanuit plezier.

Raadslid zijn, wordt dus gedaan vanuit passie en 
bevlogenheid. Mijn referentie begint vrijwel altijd vanuit 
de doelgroep waarmee ik werk. Vaak vanaf geboorte 
afhankelijk van de ander. Hierin hebben wij als samen-
leving een belangrijke taak. De zorgen rondom zorg, 
huisvesting, veiligheid en financiën speelt ook bij hen. 
In het raadswerk heb ik tot op heden veel mensen 
ontmoet. Vaak op straat, maar ook gewoon bij men-
sen thuis. Als je als partij de mening van de inwoners 
voorop stelt dan is luisteren wat mij betreft een basis-
voorwaarde. Ook al verschil je soms van mening. Door 
met elkaar in gesprek te gaan ontstaan juist de breder 
gedragen oplossingen.



In het debat heb ik gemerkt dat de neuzen vaak dezelf-
de kant op staan, alleen is ieders prioritering anders. 
Zelf vind ik het erg belangrijk om de basis op orde te 
houden. Een duidelijke weging over nut en noodzaak is 
belangrijk in een tijd waarin wij als inwoners van Smal-
lingerland fors op de proef worden gesteld op onder 
andere het gebied van gezondheid, veiligheid 
en financiën.
Tot nu toe zijn er veel informatiebijeenkomsten ge-
weest en vaak valt het mij op dat er een overdaad aan 
versnaperingen is. Er blijft vaak veel over. Tegenwoor-
dig maak ik er een gewoonte van om dit mee te vragen 
en het naar een willekeurige zorginstelling te brengen 
voor inwoners en personeel.
Een beetje baldadig misschien, maar dat past wel bij 
mij. Het mooie is dat hierdoor mooie gesprekken ont-
staan in een omgeving waar ik normaal gesproken niet 
zo snel zonder reden naar binnen zou stappen.
De komende periode staan er weer belangrijke onder-
werpen op de agenda. Hierbij ervaar ik als raadslid 
veel steun vanuit onze partij en fractie. Onze fractie 
is klein en mijn wens is dat er zich het komende jaar 
wat meer leden bij onze partij aansluiten. Hoe breder 
een mening gedragen wordt hoe beter wat mij betreft. 
Leest u dit dus en spreekt mijn verhaal u aan dan no-
dig ik u van harte uit eens in gesprek met ons te gaan 
en uw mening te geven.

De koffie staat klaar.

Dennis Bekius

Provinciale  
Statenverkiezingen
Johanna Mast-Nikkels, Raadslid 

Dit jaar hebben de verkiezingen heel wat stof doen 
opwaaien. Grote winnaars en verliezers. Duidelijk een 
statement van de kiezers mag je wel concluderen. Den 
Haag heeft een duidelijke boodschap gekregen, zullen 
ze eindelijk een keer luisteren. 
BBB de grootste- en Ja 21 en Provinciaal Belang 
Friesland 1 zetel de winnaars, vergeleken met andere 
partijen die gelijk of duidelijke verliezers zijn met inleve-
ren van zetels.   
Er is hard gewerkt door de leden van PBF en hebben 
afgelopen zaterdag 25 maart enkelen in het zonnetje 
gezet. Een zetel in de Staten daar kunnen we trots op 
zijn. Smallingerlands Belang kan zich hierdoor ook 
profileren en een uitdaging die we graag oppakken. 
De komende 4 jaren aan het werk voor nog een zetel.  

Waar haalt en kan 
de gemeente zijn geld 
vandaan halen? 
 
Met de WOZ aanslag en opmerkingen over de WOZ 
in onze ALV van vrijdag 21 april ben ik op zoek ge-
gaan hoe dit in onze gemeente is geregeld. Voor-
opgesteld moet worden dat een gemeente voor zijn 
financiële huishouding bijna volledig afhankelijk is 
van het rijk. Slechts een klein deel inkomsten kan 
de gemeente zelf regelen. 
 
Totaal is de “omzet” in onze gemeente jaarlijks  
ca. € 220 miljoen. 

Daarvan is de rijksbijdrage  
ca. € 130 miljoen.

Het overgrote deel van de inkomsten van een ge-
meente komen dus van het Rijk, uit het zogenoemde 
Gemeentefonds. De opbouw daarvan bestaat uit een 
groot aantal maatstaven om enkele te noemen: 

Aantal inwoners, jongeren, uitkeringsgerechtigden, 
oppervlakte watergebieden, enz. in totaal zijn er wel 
60 maatstaven en het is te begrijpen dat dit een heel 
ingewikkelde materie is waar een hele staf experts 
op de financiële afdeling van een gemeente zich mee 
bezig houdt. En niet alleen met controle, maar ook om 
te zorgen dat onze gegevens up to date blijven. Aan de 
hoogte van deze inkomsten kan een gemeente niets 
veranderen. Het rijk bepaalt deze, met een geringe 
inspraak van de VNG -Vereniging van Nederlandse 
Gemeenten.

Voor gemeenten is daarom ook een belangrijk doel om 
te groeien en niet te krimpen, zoals in een groot deel 
van Fryslân het geval is.
Maar ook de eigen belastingcapaciteit is zo’n maatstaf 
en bepaalt mee de uitkering van het rijk. Hoe groter 
de eigen capaciteit is, hoe lager de rijksuitkering. De 
gemeente kan namelijk zelf ook enige belastingen 
bepalen en heffen, o.a. op onroerend goed, parkeren, 
afvalstoffenheffing en rioolbelasting, toeristenbelasting.

Het beleid in onze gemeente mag op deze onderdelen 
voorzichtig en naar de burger toe  “klantvriendelijk” 
worden genoemd. Rioolbelasting en afvalstoffenheffing 
worden 100% kostendekkend berekend en horen tot 
de laagste in onze provincie. De OZB -Onroerende 



Zaak Belasting- wordt gebaseerd op de jongste 
taxaties en waardevermeerdering van onroerende 
goederen en jaarlijks geïndexeerd o.a. met de 
inflatie; het heffingspercentage wordt daarmee in 
overeenstemming gebracht zodat een minimale stijging 
van de OZB ontstaat.

Hoe is de actuele situatie.
Smallingerland groeit nog steeds, vooral in meer wo-
ningen en industrie. Het areaal belastinggebied stijgt 
en daarmee extra inkomsten, jaarlijks wordt gerekend 
(begroot) met een groei van € 50.000,-Ook parkeren 
(dit tarief is wel verhoogd) en naheffingen (boetes) 
vormen zo’n eigen inkomstenbron. 

Enige jaarlijkse cijfers:

2021 Begroting   € 3.000.000,-     
Realisatie ca.    € 1.688.000,-     

2022 Begroting   € 3.056.000,-         
Realisatie ca.    € 1.500.000,-
2023 Begroting          € 3.182.00,-

Helaas stijgen de parkeeropbrengsten inclusief nahef-
fingen (boetes) helemaal niet.

De mindere inkomsten worden toegeschreven aan 
de Corona-pandemie. Het aantal parkeerplaatsen wil 
de gemeente nu aanpassen, herschikken. Zo is de 
betaald parkeerzone met ingang van dit jaar uitgebreid 
met het Kyriat-Ono plein. 

Interessante vraag is of dit wel tot extra parkeerinkom-
sten zal leiden. Zie enige foto’s die ik onlangs op wil-
lekeurige dagen gemaakt en die boekdelen spreken.

Terwijl mijn epistel bij de redactie lag kwam in de 
pers de mededeling vanuit het gemeentehuis dat met 
ingang van 24 juni a.s. parkeren op het Raadhuisplein 
verboden is. Het Raadhuisplein zal volledig worden 
heringericht tot een gezellige verblijfsruimte. Er komt 
meer groen, zitbankjes, speelattributen enz. Het plein-
wordt geschikt voor kleine evenementen, maar ook de 
markt zal blijven.

Hoe het plein wordt ingericht moet nog worden onder-
zocht, maar het gemeentebestuur wil graag ideeën 
over de inrichting. Let wel er kunnen geen grote evene-
menten worden gehouden gelet op de draagconstruc-
tie van de onderliggende parkeergarage. En hoe zal de 
uitdijende zaterdagmarkt ingepast kunnen worden in 
deze ideeën?

Mijn vraag is natuurlijk ook waar moeten de huidige 
gebruikers/parkeerders nu naar toe? Dat laat zich ge-
makkelijk raden: naar het onrendabele Kyriat-Ono plein 
natuurlijk, zie boven.

Hoeveel tijd zal de gemeente nodig hebben om tot een 
volwaardig plan te komen voor de inrichting en aankle-
ding; ik ben daar niet gerust op gelet op de realisatie 
van het parkeerterrein bij de markt.  
Over kosten wordt niet gesproken; ter vergelijking, de 
inrichting van de Markt kostte ongeveer € 3 miljoen, 
het geld voor het opknappen van de stegen in het 
centrum (dat moet nog altijd gebeuren) is daaraan ook 
opgegaan.

Ondanks de voortvarende publieke acties zal het 
Raadhuisplein, ik schat, ongeveer 3 jaar een verlaten 
plein zijn, verstoken van parkeerders. Zijn daar mis-
schien ook ondernemers die zich benadeeld voelen, is 
de parkeergarage wel een optie?



De nieuwe  
pensioenwet.
Het is bepaald niet chic hoe de politiek deze  
zeer ingrijpende wet nog door de oude 1ste  
kamer heeft gejast.na ca 15 jaar gesteggel over 
dit onderwerp.

We hadden één van de beste pensioensystemen van 
de wereld. 
Overal valt wel iets aan te verbeteren, maar om zoiets 
moois compleet in de prullenbak te gooien gaat wel 
heel ver.
Zo’n 85% van ons had een bedrijfstakpensioen geba-
seerd op de gemiddelde verdiensten in het werkzame 
leven. De hierop gebaseerde uitkeringen waren al niet 
meer gegarandeerd. Immers, van hogerhand werd 
de vaste, jarenlang gehanteerde rekenrente van 4%, 
vervangen door een rekenrente die gekoppeld was aan 
de actuele rentestand van +/- 0%. Dit was onnodig en 
heeft geleid tot jarenlange niet-indexatie. De opbouw 
van de pensioenen van de werkenden en de uitkerin-
gen van de gepensioneerden liepen hierdoor enorme 
schade op. Er is sprake van een koopkrachtverlies 
door de jaren heen van ca 20%. Een pensioenfonds 
heeft een beleggingshorizon van 40 jaar, renteschom-
melingen kunnen gedurende deze periode worden op-
gevangen. De gemiddelde beleggingsopbrengsten van 
7 tot 7.5% per jaar mochten niet worden meegeteld.
In Duitsland wordt nog steeds een rekenrente van 
2% gehanteerd. Als dat in ons land ook het geval was 
geweest dan had er kunnen worden geïndexeerd. 
Maar helaas, we werden verplicht ons arm te rekenen! 
De vakbonden wilden hun steeds dalende ledentallen 
opkrikken door iets voor de jeugdige werknemers te 
doen. De desinformatie werd rondgestrooid dat zij de 
pensioenen van de ouderen zouden subsidiëren. Nu 
was het zo dat de inleggen van de jongeren langer ren-
deren dan die van de ouderen en zij in hun beginjaren 
minder zouden kunnen betalen. In de fondsen wordt 
met de solidariteitsgedachte gewerkt en een eenheids-
premie. 

Dus de jeugd van nu wordt op hun oude dag ook ge-
subsidieerd door de jeugd van dan.
Dus niets aan de hand!

Wat krijgen we ervoor terug?
Een casinopensioen!

De opbouw en de uitkeringen worden gekoppeld aan 
de beurs. Voor iedere deelnemer wordt een persoon-
lijke pensioenpot aangelegd, hetgeen resulteert in een 
enorme administratieve kostenpost. Geld dat dus niet 
uitgekeerd kan worden, terwijl alle inleg plus rende-
ment besteed moet worden aan uitkeringen. Het is ons 
geld en we hebben er niks over te zeggen. Rechtstaat? 
Dit wordt het invaren genoemd. In feite vindt er ontei-
gening van ons pensioengeld plaats, immers we kun-
nen individueel geen bezwaar maken tegen deze gang 
van zaken. Dat kan slechts door een belangenvereni-
ging op te richten, die vervolgens naar de rechter stapt.
Die persoonlijke pot is een farce, immers we kregen 
ieder jaar een uniform pensioenoverzicht. (UPO).
In principe kan elke gebeurtenis, waar ook ter we-
reld, leiden tot dalende koersen en dus dalen dan de 
pensioenen. Om de eventuele val wat te breken wordt 
een buffer ingesteld. Ook dat geld kan dus niet wor-
den gebruikt voor de normale uitkeringen. De regering 
heeft geprobeerd de fondsen over de streep te trekken 
door nu alvast indexaties toe te staan als zij de intentie 
kenbaar maken naar het nieuwe systeem te gaan. Let 
wel: ook de ingegane pensioen worden herrekend! De 
spelregels worden dus tijdens het spel gewijzigd.
In de nieuwe wet worden alle risico’s bij de deelnemers 
gelegd. De nieuwe wet maakt het pensioen volledig 
premie-gedreven. Dat was altijd al de wens van de 
werkgevers, die hiermee lagere kosten zullen hebben..
Deskundigen verwachten een stortvloed aan rechtsza-
ken die de gehele rechtspraak kan verlammen.
Ik zou nog veel meer kunnen vertellen, maar dit zijn 
wel de hoofdzaken.

Meine Hofman, fractievoorzitter

Colofon: 
 
Redactie: Fred de Groot en Yvonne Feenstra.  
Email: secr.smallingerlandsbelang@gmail.com
De redactie wenst iedereen een fijne,  
zonnige zomervakantie.


